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Здається, було це зовсім не-

давно, проте вже якоюсь мі-
рою подія та належить історії. 
Більше семи років тому, ЗО 
червня 1996 року, в обласному 
управлінні юстиції було за-
реєстровано нашу громадську 
організацію — Асоціацію міст 
Київської області. Тому пере-
дувала, звичайно, широка орга-
нізаційна робота, були прийня-
ті рішення рад на сесіях, і до 
складу асоціації увійшли 23 
міста області, 5 селищ міського 
типу, а також 4 асоційовані 
члени. 

Що така необхідність назрі-
ла, свідчило саме життя. Не бу-
ду говорити про місто Славу-
тич, де я міським головою вже 
кільканадцять років, — тут ба-
гато проблем, так би мовити, 
нетипових. Але складнощі для 
багатьох інших міст і селищ 
приблизно однакові, і стосу-
ються вони як економічного, 
так і соціального розвитку. А 
досвід вирішення проблем, 
звичайно ж, набагато краще 
набувати разом, у тісному і 
постійному спілкуванні. 

Асоціація, слід сказати, май-
же одразу заявила про себе ря-
дом заходів та участю у різно-
манітних заходах. Вже в ті ро-
ки ми брали участь у міжна-
родній конференції «Підтрим-
ка муніципальних та регіональ-
них інвестицій в Україні». Далі, 
восени 1998-го, побували на за-
сіданні координаційної ради 
«Національна програма освіт-
ньо-інформаційного забезпе-
чення українського муніци-
пального руху». На зборах 
Асоціації міст Київщини гово-
рили про методи і форми уп-
равління апаратом міського го-
лови, відділами, про співробіт-
ництво з управліннями, які не-
суть державну службу, про 
формування команди міського 
голови, про кадрове забезпе-
чення управління комунально-
го господарства міста тощо. 
Одним з окремих було питання 
про бюджетний процес та 
проблеми міжбюджетних від-
носин. В офіційній та нефор-
мальній обстановках люди об-
мінювалися думками, перейма-
ли один в одного щось краще, 
чого немає у його місті. До ре-
чі, ця традиція триває й нині, 
адже життя йде, змінюються 
обставини і люди. І потреба у 

спілкуванні, в обміні дос-
відом завжди була і зали-
шатиметься нагальною. 

Вже в ті роки наша 
асоціація почала виходи-
ти на міжнародні, так би 
мовити, орбіти. Ми взя-
ли участь у міжнародно-
му семінарі «Роль та 
структура асоціацій міс-
цевих і регіональних 
влад» у рамках спільної 
програми Ради Європи. 
Познайомилися із сучас-
ними моделями муніци-
пального управління та 
надання комунальних 
послуг в Іспанії, Бельгії, 
Швейцарії. Брали участь 
у семінарі, де йшлося 
про кращі практики в 
місцевому самоврядуван-
ні (за фондами США та 
Асоціації міст України). Побу-
вали у Посольстві Польщі, щоб 
вивчити польський досвід ре-
формування адміністрації. 
Кілька разів проводилися ук-
раїнсько-шведські семінари, 
зокрема з питань відкритості 
та допуску населення до ін-
формації на місцевому рівні, 
формування та реалізація полі-
тики рівних можливостей для 
чоловіків і жінок на національ-
ному та місцевому рівнях на 
прикладі Швеції — і подібних 
прикладів багато. 

Активно працює обласна 
асоціація в цьому році. Корис-
но пройшли громадські слу-
хання щодо проблем генераль-
ного розвитку Боярки, тари-
фів комунальних послуг у Ка-
гарлику. Відбулося у різних 
місцях кілька конференцій. 
Зокрема, у Вінниці проходила 
конференція міжнародна, де 
йшлося про самоврядування 
як шлях до громадсько-сус-
пільного прогресу. Брали наші 
представники участь у парла-
ментських слуханнях з проб-
лем місцевого самоврядуван-
ня. Цікавим був у минулому 
місяці семінар про реформу 
податку на доходи фізичних 
осіб та місцеві бюджети. 

Але хочу сказати, що остан-
нім часом все більше уваги 
приділяємо питанням практич-
ного характеру. Скажімо, у 
липні представники нашої 
асоціації спільно з управлін-
ням промисловості облдерж-
адміністрації брали участь у 

підготовці матеріалів з інвес-
тиційної програми Київської 
області. Проводилася робота 
над проектами грантів з фон-
дами «Відродження», «Євра-
зія», представниками Посольс-
тва Японії в Україні. За ініціа-
тивою асоціації представники 
Броварської райдержадмініст-
рації та компанії «Кока-Кола» 
домовлялися про залучення ін-
вестицій. Велися переговори з 
фірмою «Дюран» щодо проек-
ту «Біодизель». Подібних 
прикладів немало. 

Не останнє, якщо і не пріо-
ритетне, місце у нашій діяль-
ності займають питання, пов'я-
зані з підростаючим поколін-
ням. Разом з американською 
групою цього року проводила-
ся робота у школах-інтернатах 
міст Бориспіль, Буча, Мости-
ще, що у Макарівському райо-
ні, у Боярці та Ворзелі. Відбу-
лася зустріч із працівниками 
фірми «Час» з приводу можли-
вості спонсорської допомоги 
для шкіл міст — членів нашої 
регіональної асоціації міст. 
Американські гості вивчали 
проблему стоматологічної до-
помоги дітям шкіл-інтернатів 
та будинків дитини на Київщи-
ні, і практичні наслідки не за-
барилися, Було розроблено 
проект конкурсу дитячого ком-
п'ютерного . малюнка. Окрім 
того, було залучено міста-чле-
ни асоціації до іншого конкур-
су дитячого малюнка «Місто 
посміхається». 

Не можу обійти мовчанкою 

и участь нашої асоціації у роз-
робці та обговоренні проектів 
законів, важливих для органів 
самоврядування та виконавчої 
влади. Члени Асоціації міст 
Київської області та її прав-
ління брали участь у підготов-
ці таких законів: «Про терито-
ріальну громаду»; «Про місце-
ві, обласні та районні бюдже-
ти»; «Про бюджетну систему 
України та бюджетний про-
цес»; «Про муніципальну мілі-
цію»; «Про органи самоорга-
нізації населення»; «Про ко-
мунальну власність»; «Про 
місцеві податки та збори» і т. 
ін. Вже в цьому році співпра-
цювали над проектами зако-
нів «Програма розвитку ма-
лих міст», «Про асоціації, інші 
добровільні об'єднання орга-
нів місцевого самоврядуван-
ня» тощо. 

Слід зазначити, що Асоціа-
ція міст Київської області пос-
тійно підтримує зв 'язок та 
співпрацю з Асоціацією міст 
України, з народними депута-
тами, Фондом сприяння місце-
вому самоврядуванню при 
Президентові України, з гро-
мадськими організаціями і 
партіями, які підтримують 
розвиток місцевого самовря-
дування в Україні. Значну до-
помогу асоціації надають В. 
Асадчев, О.Іщенко, П.Мель-
ник, В.Бондаренко та інші. 

Асоціація активно співпра-
цює з міжнародними організа-
ціями: шведською Асоціацією 
місцевих влад, постійно дію-
чою конференцією історичних 
міст Східної та Центральної 
Європи, асоціаціями польсь-
ких, грузинських міст, з фон-
дом «Відродження», Фрідріха 
Еберта, Чарльза Стюарта Мот-
та, Євразія, з офісом Організа-
ції Об'єднаних Націй в Україні, 
Програмою Еко Лінкс та з ба-
гатьма іншими. 

Асоціація міст Київської об-
ласті займається інформацій-
ним забезпеченням своїх чле-
нів, інформаційно-довіднико-
вими, методичними матеріала-
ми щодо розробки проектів 
статутів міст та порядку їх 
реєстрації, з кращими метода-
ми управління господарством у 
містах України та ін. 

Підсумовуючи, можу сказа-
ти, що Асоціація міст Київської 
області проводить велику і 
плідну роботу, що сприяє даль-
шому розвитку населених пун-
ктів нашого славного краю. 

І 


